
 

 

Districte de Sant Andreu  

CONSELL DE BARRI DE NAVAS 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA  
 
12 de juny de 2024 18:30 

Centre Cívic Navas 

 

Assistents 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 56 

Ciutadanes i ciutadans: 37 

Representants d’entitats: 6 

Personal municipal: 7 

Representants polítics: 6 

 

Presidenta: Marta Villanueva. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Consellers/res: 

Felipe Martínez (Conseller de barri de Navas, GMD PSC) 

Marc Hernández,  (GMD ERC) 

Ximena Gadea (GMD Junts) 

David Langa (GMD BnComú) 

Òscar Lupiañez Garcia (GMD PP) 

 

Personal municipal: 

Isabel Loscos, Consellera tècnica del Districte de Sant Andreu 

Maria Gas, Gerenta del Districte de Sant Andreu 

Lucas Martínez, Director de Persones i Territori del Districte 

Miquel Quesada, Tècnic de mobilitat 

Xènia Lozano, Guardia Urbana 

Montse Gil, Directora Centre Cívic Navas 

Mercè González , Tècnica de barri i secretària de la sessió 

 

Entitats representades: 

- Associació de festes de Navas  
- AVV Navas 
- PES Navas / Salesians Sant Jordi  
- AFA Emili Juncadella 
- PDC Navas 
- Club Deportivo Ràpid Bosco 
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Ordre del dia 

1. Informe de la Regidora de Districte. 
2. Ratificació dels membres de la Comissió de Seguiment i de la Vicepresidència del Consell de 

Barri 
3. Mobilitat: informació sobre els canvis realitzats. 
4. Valoració de la Festa Major al barri. 
5. Precs i preguntes.  

 

En primer lloc la regidora del Districte dona la benvinguda . 

1. Informe de la Regidora de Districte (Marta Villanueva) 

En primer lloc recorda i condemna el feminicidi del passat 2 de juny, que s'ha produït a Horta i 

recorda que des de començament d'any han mort set dones assassinades a mans d'homes per 

violència masclista. Considera que és un tema que no podem deixar de denunciar. 

Recorda també que aquest cap de setmana s'han celebrat les eleccions europees i s'han produït 

sense cap incidència. Agraeix a totes les persones que ho han fet possible. 

Aquest mes és el mes de l'Orgull, del Pride, i es va començar a Navas fent un taller al Casal de la Gent 

Gran atès que s'ha de treballar aquest Orgull des de les diferents edats. 

Fa un repàs de les activitats que s'han produït en aquest primer semestre com el 8 M a càrrec de l' 

entitat  T' acompanyem ("Historias de mujeres migrantes" en la Plaça Ferrran Reyes), la cavalcada de 

Reis conjuntament amb el Districte de Sant Martí, l'aniversari de l'Escola Emili Juncadella, la festa del 

Carnestoltes, la festa major del barri entre els dies 3 i 12 de maig. Felicita a la comissió de festes 

perquè ha estat una festa sense incidents i més inclusiva, amb mesures com la llengua de signes al 

pregó o la reserva d'espais, un tros del recorregut del correfoc sense foc, i una fira adaptada, alguns 

dies, per a persones amb sensibilitat lumínica i auditiva. 

Al maig es va celebrar la 15à Cursa Solidaria Bosco Global Navas. Carrera familiar per a sensibilitzar i 

aconseguir diners per al projecte "pels nens i nenes del carrer de Kara"(Togo) 

Apunta que es segueix treballant el Pla endreça on s'ha fet una campanya de sensibilització i civisme. 

El resultats a Navas són :  El veïnat coneix bé la separació i gestió de residus , coneixen el punt verd, 

es desconeix més el dia de la brossa voluminosa i es reforçarà aquest tema. 

Pel que fa a obres i urbanisme, comenta que el tram de la Meridiana fins a Felip II s'ha acabat i dona 

continuïtat als trams ja executats fins al parc de les Glòries. Davant la plaça de Ferran Reyes i dels 

Jardins de Maria Soteras Mauri, l’espai central s’ha eixamplat i es converteix en una rambla àmplia 

per passejar que afavoreix el pas dels vianants entre banda i banda de l’avinguda. 

Una altra de les mesures ha estat l’execució d’un gir de 180 graus a l’altura del carrer d’Espronceda 

per als busos que venen de fora de Barcelona. Aquest gir permet que els autobusos descarreguin i 

carreguin el passatge i surtin de Barcelona sense haver d’entrar a fer la volta a través dels carrers de 

l’interior del barri. 
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Amb totes les actuacions des de la plaça de les Glòries fins a Felip II, s’haurà transformat una àrea 

d’1,7 quilòmetres de l’avinguda: s’hauran renovat 94.000 m2 de superfície i es guanyaran 560 arbres 

i 10.000 m2 de parterres, verd i arbrat. 

Un altre tema que correspon a la Sagrera però que vol comentar per la proximitat amb Navas es que 

properament s'iniciaran els arranjaments al voltant de la Torre del Fang, que s'iniciaren a la tardor de 

2024. 

Pel que fa a temes de prevenció hi ha un grup de treball de la plaça Ferran Reyes i s'han fet 

inspeccions a les botigues. 

Informa que hi ha hagut una averia de l'aparell de refrigeració que ha afectat a diferents 

equipaments i a l'AVV, que ja ha estat reparada i properament es faran les proves per posar-la en 

marxa. 

Continuen les obres sobre l'esportiu municipal Espronceda. Execució de les obres: juny 23  a l'abril 25 

i posada en marxa al segon trimestre del 2025. Respecte al pressupost de l'obra seria del lot 1 s’ha 

adjudicat per un import de 10.044.592 € iva inclòs, el lot 2 s’ha adjudicat per un import de 2.484.411 

€ iva inclòs i es preveu que el cost del mobiliari i els audiovisuals sigui de 850.000 € iva inclòs. 

Pel que fa a l'escola Emili Juncadella a part de l'aniversari, hi ha pendent unes obres de millora per 

part del Consorci que segons ens informen s'han hagut d'endarrerir per la signatura del lloguer de 

l'edifici. Des de Districte  som conscients de la problemàtica de l' edifici de l' escola i estem buscant 

possibles futures ubicacions. 

Un altre preocupació per part del veïnat de Navas en l'anterior Consell de barri fou la pre-inscripció 

de l'Institut Dolors Aleu i s'informa que pel curs 24-25 s'han augmentat les pre-inscripcions. 

Per acabar agraeix totes les activitats que es promouen des del Pla comunitari i que conjuntament 

amb entitats del barri i el Centre Cívic han organitzat tot un plegat d'activitats al mes de juliol a la 

plaça Ferran Reyes. 

 

2. Ratificació dels membres de la Comissió de Seguiment i de la Vicepresidència del Consell de 

Barri (Felipe Martínez) 

El Conseller recorda que en l'últim Consell de barri es va informar que a l'inici de cada legislatura es 

produeix  un procés de constitució de la comissió de seguiment del Consell de barri i l'elecció de la 

vicepresidència.  

Les persones que formaven part de la comissió de seguiment han ratificat que volen continuar. A 

banda d'aquestes persones hi ha quatres persones més que han presentat la seva intenció de formar 

part de la comissió de seguiment. A continuació se'ls ofereix un minut per presentar-se al veïnat.  

En representació del Club esportiu Ràpid Bosco la Sra. Carme Magrinya. Es presenta com a secretària 

d'aquesta entitat que porta des de 1993 en el barri i que són un club modest que volen ajudar en el 

desenvolupament de la comissió de seguiment i del barri. 
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A continuació es presenta el Sr. Isidro de T'Acompanyament, fundador d'aquesta ONG, considera 

imprescindible el diàleg amb el districte o institució i el seu treball s'adreça a persones desocupades i 

persones immigrades en situació de vulnerabilitat.   

Seguidament, Maricel Saball , veïna del barri des de fa més de quaranta anys,  vol fer arribar la veu 

dels veïns a l'Administració i millorar el barri. 

Carlos Bronx, president del pàrquing de Ferran Reyes, fa 60 anys que viu al barri, en aquets moments 

està jubilat i  vol col·laborar i ajudar . 

Queda aprovada la incorporació d'aquestes persones a la comissió de seguiment del Consell de barri 

de Navas. 

Respecte a la candidatura per vicepresident, únicament s'ha presentat una candidatura el Sr. Alfred 

Puig.  

Alfred Puig, es presenta com a membre de la Junta de l'AVV i de l'Associació de festes de Navas. Es fill 

del barri i ha participat en nombroses entitats del mateix al llarg de la seva vida. 

S'aprova pel Consell de barri la vicepresidència d'en Alfred Puig i en conseqüència en el proper 

Consell de barri actuarà com a tal. 

3. Mobilitat: informació sobre els canvis realitzats. (  Miquel Quesada )  

Aquest punt el desenvolupa el tècnic de Mobilitat Miquel Quesada fent una exposició breu  i es 

visiona un document en ppt (S'adjunta la presentació).  

En aquest document hi ha informació sobre els següents punts: 

1. Noves configuracions derivades de la remodelació de l’Avinguda Meridiana 

 Objectius del projecte 

 Nou gir bus Meridiana-Espronceda 

 Voreres passants de Josep Estivill 

 Pacificació Biscaia 

2. Actuacions previstes a l’entorn 

 Sant Antoni Maria Claret 

 Semàfors cruïlla Espronceda-Josep Estivill 

S'obre un torn de preguntes. 

Preguntes/Comentaris Respostes 
Veïna: els semàfors de Josep Estivill amb 
Espronceda tenen un cartró posat i no 
entenc que s'hagi d'esperar a la tardor a que 

M. Quesada: El semàfor ja està col·locat però s'ha de 
connectar amb el centre de control, és un semàfor la 
gestió del qual afecta a una via principal i a més han 
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estigui actiu  
Vol fer constar que és molt perillós creuar 
especialment per Espronceda 

sorgit uns problemes tècnics que estan mirant de 
solucionar 

Veïna: la vorera de Josep Estivill amb 
Meridiana es troba en un estat lamentable  

 

Veïna: el terra de la rambleta de la 
meridiana  és blanc i enlluerna  

 

Veïna: Els contenidors de Josep Estivill al 
costat de Meridiana que toca al bicing s'han 
posat molt espaiats i no és bona idea perquè 
la gent deixa brossa al mig 

Regidora: Es comunicarà a neteja 

Veïna: Viu just davant d'on els autobusos 
fan el gir en Meridiana . Una de les 
problemàtiques és que si hi ha un taxi o bus 
que es para perquè vol seguir recte el 
autobús que vol fer el gir i està darrera toca 
el clàxon i si el que no fa el gir avança es 
queda al mig del pas dels vianants. 
Altra problema és la sortida del pàrquing 
que amb el gir dels autobusos s'han 
d'esperar que passin i quan poden sortir 
venen els cotxes que surten de Barcelona. 

M. Quesada: S'està treballant amb la Generalitat que 
la regulació del temps dels autobusos no la facin a 
Barcelona així com es treballarà el tema que ha 
plantejat sobre el gir per tal que els que vulguin seguir 
recte no entorpeixin. 

Veí: s'ha detectat que hi ha autobusos que 
fan el temps d'espera a la Meridiana 

Regidora: s'està treballant amb la Generalitat el tema 
de la regulació del temps dels diferents autobusos 
atès que són els que tenen competència 

Veí: Alguns contenidors tenen la informació 
equivocada del dia de recollida de mobles 
perquè han estat portat d'altres barris 

Regidora: es tramitarà a neteja per tal que corregeixin  

Veí: Biscaia és la tercera vegada que 
arrenquen les pilones 

 

Veí: Usuari del pàrquing de Ferran Reyes  vol 
que hi hagi doble sentit en el carrer de Josep 
Estivill  

M. Quesada: El sentit de Josep Estivill no és únicament 
pel tema dels camions d'escombraries sinó també de 
distribució de mercaderies. Regidora: en carrers petits 
es desaconsella la creació d'un doble sentit per un 
tema de seguretat 

Veïna: Denuncia que els cotxes que venen 
de Meridiana i agafen Concepcional Arenal 
van massa ràpid 

 

Veí: demana la peatonalització del c. Biscaia, 
el  tros que està al costat de la Pl. Ferran 
Reyes i considera que si els contenidors es 
posen per sobre del carrer Industria es 
podria fer. 

M. Quesada: Considera que la peatonalització crearia 
un cul de sac, però estudiaran la senyalització i la 
proposta 

Veïna: el perjudicat de tots els canvis fets és 
el carrer Espronceda entre Meridiana i Josep 
Estivill . Hi ha set contenidors, hi ha gent que 
fa les seves necessitats, hi ha molta més 
circulació i passen més autobusos 

Regidora: el tema dels contenidors farem arribar la 
valoració feta a neteja. 

Veí: A la cruïlla de Palència amb Espronceda 
no hi ha pas de vianants 
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Veí: Dr. Torent que es posi una senyal que és 
únicament pel veïnatge i serveis 

Regidora: es traslladarà aquesta proposta a la taula de 
mobilitat 

Veïna: El tram d'Espronceda de Meridiana a 
Josep Estivill les voreres estan molt 
malmeses i està molt brut 

Regidora: es demanarà reforç a neteja 

 

4. Valoració de la Festa Major al barri. 

Fa aquest punt en Roi Grande, membre de la Comissió de festes del barri. Tenien tres objectius 

respecte a la festa major d'aquest any. 

 Descentralitzar la festa 

 Sostenibilitat econòmica  

 Festes més transversals (dificultat perquè no hi ha cap jove a la Comissió) 

Respecte al primer objectiu s'han fet activitats i s'han col·locat els firaires al carrer Palència i la Fira 

Medieval a la Plaça del Taxi. Respecte a la sostenibilitat econòmica s'ha complert. Pel que fa a que 

fossin unes festes per tots els públics el tema dels joves és el més feble. Aquest punt el volen 

treballar el proper any. Han funcionat per comissions , tema que ha facilitat la gestió. 

Sis entitats han decorat les seves entitats amb motiu de la festa major. Agraeix la participació del pla 

comunitari i de l'Associació de festes Indians. 

La Regidora agraeix la dedicació que algunes persones fan a la festa major per crear barri i xarxa.  

Marta, membre de la Comissió de festes, demana que en els escocells dels arbres es tapin o posar 

una reixa. 

L'Alfred Puig explica que no es van poder fer els focs a la Pl. Ferran Reyes amb motiu de les mesures 

per la sequera. 

5. Precs i preguntes 

S'inicia el punt de precs i preguntes. 

Preguntes/Comentaris Respostes 
Veïna:  Pl. Ferran Reyes i Maria soteras quan 
es reurbanitzaran 

Regidora: és un tema pendent que cal fer 

Veïna: Plaça de la Guineu s'ha de dignificar i 
arreglar la font 

Regidora: demanarà informació si hi ha alguna 
actuació prevista i la farà arribar 

Veïna: vol que patrulli més la GU per Navas Regidora: s'ha augmentat molt la partida de neteja 
però no és suficient per les actituds incíviques 

Veïna: es continua amb els patinets per les 
voreres 

Regidora: considera que molta gent compleix les 
normes però que hi ha persones incíviques que no 

Veí: Passatge Aloy, demanen la 
requalificació dels seus terrenys 

Regidora: desconeix aquest tema però demanarà a 
l'equip d'urbanisme informació per tal de valorar el 
marge de treball que hi ha 

Veïna: Escola Emili Juncadella, fa 80 anys 
que està al barri  i està igual que quan es va 

Regidora: disposa de la mateixa informació que s'ha 
expressat. No hi ha al barri disponibilitat de solars per 
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iniciar. Hi ha 225 nens que mengen en un 
menjador que no és legal. El Consorci els va 
dir que farien el menjador i que no poden 
fer el casal d'estiu. Ara al maig diuen que no 
començaran les obres fins el Nadal.  

oferir en aquests moments però no s'abandonarà la 
recerca. Per altra part demana coordinació en aquest 
tema per tal de poder fer seguiment i demanar al 
Consorci que compleixi amb les dates d'execució 

Veïna: La zona de Bofarull es pacificarà tal i 
com estava previst?  

Regidora: No te present que hi hagi aquesta 
planificació.  

Veïna: Pregunta si funcionarà la font de la 
plaça Islàndia 

Regidora: Les fonts ornamentals no estan funcionen 
en cap lloc de la ciutat pel tema de la sequera 

Veïna: Demana fer més pacífic el carrer 
Palència 

 

Veí: Noticies preocupants sobre l'atenció 
aquest estiu en els CAPs. Demana si tenim 
noticies sobre el tema 

Regidora: el tancament de llits als hospitals a l'estiu és 
normal pel tema de les vacances del personal però si 
que és alarmant aquest any la quantitat i s'ha 
demanat informació al Consorci de Salut. Han respost 
que tots els CAPs estaran oberts a l'estiu.  

Veí: Demana dades concretes sobre 
escolarització a Dolors Aleu 

Regidora: El Institut Dolors Aleu ha ofertat 60 places 
en dos línies i el que si sabem que aquest any ha 
augmentat la matrícula 

Veí: La plaça Ferran Reyes es neteja molt. La 
GU venen únicament quan hi ha un incident 
però li agradaria que fessin rondes 

Regidora: Traslladarem aquesta demanda a la GU , per 
tal que hi hagi una tasca més de prevenció 

Veïna: El racó al costat del menjador social 
està normalment brut 

 

 

Acaba la sessió a les 20:45  


